



Policy and Management Mechanisms for Economic Development Areas

Opening Remarks by Craig Steffensen, Head, CAREC Secretariat

Urumqi, Xinjiang UAR, PRC

22-24 August 2007

Good morning. On behalf of my colleagues in the CAREC Secretariat, it gives me great pleasure to return to Urumqi, a city I have fond memories of as the superb host of Central Asia Regional Economic Cooperation (CAREC) Program meetings in 2006.

I would like to extend to a special thanks to our colleagues in the PRC Ministry of Commerce for initiating today's program on "Policy and Management Mechanisms for Economic Development Areas", and to the Xinjiang authorities for your generosity in hosting this event.

As you may be aware, CAREC is a regional economic cooperation program involving 8 countries: Afghanistan, Azerbaijan, China, Kazakhstan, Kyrgyz Republic, Mongolia, Tajikistan, and Uzbekistan; and six Multilateral Institutions: the Asian Development Bank, European Bank for Reconstruction and Development, International Monetary Fund, Islamic Development Bank, United Nations Development Programme, and the World Bank. The Asian Development Bank is the Program's secretariat.

Ladies and Gentlemen, the rationale for cooperation among the countries of Central Asia is clear. Small populations, vast distances to markets, and land locked geographies make cooperation a necessity for strengthening economies and improving standards of living.

With proximity to rapidly growing markets like PRC, India and Russia – all of which have huge needs for energy – and with greater transit access to the sea through Afghanistan, the region is well poised to reap the benefits of its strategic location.

While much has been accomplished in recent years, much remains to be done. The business environment has improved, but it is still far from perfect. Truckers and traders face closed roads and border restrictions on a daily basis. Small business owners are struggling to stay competitive in new market economies. Something as simple as obtaining a tourist visa is time consuming and expensive. Farmers and villagers urgently need solutions to disputes that restrict the flow of water and energy across national boundaries. These issues must be dealt with if the region as a whole, its countries and its people are to capture the opportunities at hand.

Accelerating cooperation will surely bring impressive results. We in CAREC believe that if the global economic environment remains favorable, and if Central Asian countries press ahead with economic reforms and regional economic cooperation, per capita incomes could double by 2015. While commodity exports, especially oil and gas exports, will be a primary driver of growth, manufactured exports of some countries will also increase strongly. As a result, poverty could fall from more than 40% today, to 25% or less within 10 years. This would indeed be a major achievement.

The question for all of us, then, is how to realize these gains? First and foremost, a shared vision for the region is a fundamental necessity for sustaining and accelerating progress. We in CAREC believe that through coordinated action, Central Asia can again become the strategic crossroads for trade, linking PRC, Russia, Europe, India and the Middle East – a region of increased prosperity and well managed, sustainable resources, with good livelihoods and a sense of security and well-being available to all.

The CAREC partnership may be new but it has already made some important achievements. The development of trade and customs infrastructure, and related agreements, is progressing. Major road works are ongoing. The South

Transport Corridor project, which recently got underway, will ultimately connect southern Russia and western China, through Central Asia and Afghanistan, to ports on the Persian Gulf. In addition, through the CAREC program, the multilateral institutions invest substantial resources in this region. I am pleased to inform you that the Multilateral Institutions plan to provide in excess of \$3 billion for over 40 projects over the next 3 years.

As part of the 2007 CAREC Program, strategies are under development for transport, trade, and energy. Multi-modal east-west and north-south corridors are being identified and will be discussed by CAREC senior officials next month in Manila. These are to be followed by the identification of supporting logistics systems, transport, energy and trade infrastructure, and economic development zones to maximize the potential of trade and investment opportunities across the region.

Programs, such as today's, are important not only for learning but also the sharing of knowledge and information related to economic development and regional cooperation. The topic of economic development areas is vast and has a number of names and purposes around the world, such as free trade zones, special economic development zones, export processing zones, free production zones. Over the past 40 years, their number has increased rapidly and now there are more than 5,000 located around the world – including many here in China -- employing more than 43 million workers.

Economic development zones provide many benefits to a country, allowing the administration to concentrate economic development into an area, allowing the red tape to be broken in a controlled and organized way. Of course liberalized trade is the objective of all countries but in the shorter term where this is not always possible, economic development zones can play a special and important role for a country in both attracting foreign direct investment, collecting foreign currencies, and providing employment.

I wish to again thank the Ministry of Commerce and the Xinjiang authorities for working with the CAREC Program. We look forward to learning more about the PRC's experience with economic development zones in the coming days, and to hearing your views and comments. I wish you all the best in your discussions. Thank you.



Механизмы политики и управления для областей экономического развития 22-24 августа 2007 год, Урумчи, СУАР, Китайская Народная Республика

Вступительные замечания

Доброе утро, высокопоставленные официальные лица из Министерства торговли, высокопоставленные официальные лица Урумчи, уважаемые гости и дамы и господа. Я рад снова вернуться в Урумчи, в город, о котором я храню воспоминания, и который явился превосходной принимающей стороной заседаний Программы Центрально-Азиатского Регионального Экономического Сотрудничества (ЦАРЭС) в 2006 году.

Я бы хотел поблагодарить Министерство торговли за проявление инициативы и оказание поддержки сегодняшней программе по “Механизмам политики и управления для областей экономического развития”.

Азиатский банк развития действует в качестве Секретариата Программы ЦАРЭС, для которой осуществляется сегодняшняя программа наращивания потенциала по “Механизмам политики и управления для областей экономического развития”. Я ознакомлю вас с основной информацией о ЦАРЭС.

ЦАРЭС было сформировано в 1997 году и является программой экономического сотрудничества, затрагивающей страны: Афганистан, Азербайджан, Китай, Казахстан, Кыргызская Республика, Монголия, Таджикистан и Узбекистан. Программа поддерживается шестью многосторонними институтами: Азиатским банком развития, Европейским банком реконструкции и развития, Международным валютным фондом, Исламским банком развития, Программой развития ООН и Всемирным Банком.

Заявление о миссии ЦАРЭС – развитие посредством сотрудничества. Продвигая и содействуя региональному сотрудничеству в транспорте, торговле, энергетике и других ключевых областях взаимного интереса, Программа ЦАРЭС помогает Центрально-Азиатским и соседним странам реализовать их огромный потенциал во все больше интегрируемой Евразии. За счет партнерства с многосторонним и другими международными агентствами, Программа ЦАРЭС является инициативным фасилитатором практических региональных проектов, основанных на результатах, и инициатив в области политики, которые являются критически важными для расширения торговли, устойчивого развития и решения новых задач.

В 2006 года Программа ЦАРЭС выпустила План действий с четырьмя составляющими действий: наращивание знаний/потенциала; региональные сети инфраструктуры; развитие торговли, инвестиций и бизнеса; и региональные общественные блага. Составляющая наращивания знаний/потенциала будет объединять сильные стороны региона по исследованиям/анализу и шесть

многосторонних институтов, чтобы обеспечивать деятельность по обучению и информированию общественности в областях регионального сотрудничества для целей стимулирования регионального диалога. Институт ЦАРЭС – виртуальный институт, к которому относится эта деятельность, - в настоящее время осуществляет планирование и разработку наращивания потенциала и других программ на трехлетний период для официальных лиц ЦАРЭС высокого и среднего уровня.

Сегодняшняя программа также поддерживает составляющую сетей торговой инфраструктуры Комплексного плана действий в отношении инфраструктуры экономического развития, поддерживаемой транспортной инфраструктурой. Программа ЦАРЭС очень заинтересована в стимулировании и поддержании экономического развития и экономического сотрудничества. Зоны экономического развития играют особую роль в глобальных цепях начисления стоимости и экономических коридорах.

Как часть Программы ЦАРЭС 2007 года, разрабатываются стратегии для транспорта, торговли и энергетики. Определяются мульти-модальные коридоры восток-запад и север-юг. За этим последует определение поддерживающих систем логистики, сооружений инфраструктуры, и зон экономического развития с целью максимизации потенциала транспортной/торговой инфраструктуры посредством развития экономических коридоров.

Программы, такие как сегодняшняя, действуют в качестве форумов не только для изучения, но также и для обмена знаниями и информацией в отношении экономического развития и регионального сотрудничества. Тема областей экономического развития обширна, и имеет целый ряд названий и целей по всему миру, такие как свободные торговые зоны, специальные зоны экономического развития, зоны экспортной переработки, свободные производственные зоны. За последние 40 лет их количество быстро увеличивалось, и сейчас более 5000 зон расположены по всему миру, при этом в них работает более 43 миллионов рабочих, многие из которых в Китае.

Зоны экономического развития обеспечивают многие выгоды для страны, позволяя органам власти концентрировать экономическое развитие в определенной области, позволяя разрушить запреты контролируемым и организованным образом. Конечно же, либерализованная торговля – это задача всех стран, но в краткосрочном плане, когда это не всегда возможно, зоны экономического развития могут сыграть особую и важную роль для страны как в привлечении прямых иностранных инвестиций, сборе иностранной валюты, так и обеспечении занятости.

Еще раз я выражаю благодарность Министерству торговли и администрации Урумчи за работу, проводимую с Программой ЦАРЭС.